
 
 

 
Referat 

 
 

Skolebestyrelsesmøde onsdag den 
den 6. marts 2019 kl. 18.30- 21.00 

 
 
 

 
STED: Flauenskjold Skole  

         Husk at lave aftale med eleverne, der skal med. 
 
 

 
 
 
DELTAGERE 
 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   

Mikael Christensen                HJ  Christoffer Mariegaard LBO FL  
Malene Frølund               HJ Afbud Rasmus Kyvsgaard FL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Susanne Jensen KL  
Louise Sofie Tønnesen    FL Afbud Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Birgitte Lorentzen          FL  Ledere:   

Rikke Marie Boe FL Afbud Rie Dam Vineke FL  
Lisa Thorlund KL Afbud Helle Faber KL  
Flemming Wittenberg KL  Michael Ring HJ  
Maj Britt Overgaard KL     

Elever:      

Simon Rishøj FL Fra-
vær 

Pia Bering   

Victoria Engsig Christoffer-
sen 

HJ  Hans Jørgen Bæk   

Mille Holvaldt KL     
 
 

 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat fra sidste møde. 

Er der spørgsmål/kommentarer til 
     det udsendte referat 

 
 
 

 
Der var ingen spørgsmål til det udsendte 
referat. 
 



Side 2 
 

 
2. Orientering om branden i Flau-

enskjold (Rie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

3. Tema 
Vi tager punktet fra arbejdsmødet 
på som omhandler ”Skolebesty-
relsen synlighed for elever, foræl-
dre og medarbejdere (Inddragelse 
af elever, forældre og medarbej-
dere. (2. bilag) 

 

 
2. Orientering om branden i Flauenskjold 
Rie Dam orienterede om den brand, som var 
på Flauenskjold Skole tirsdag d. 12/2-2019. 
 
Branden opstod i Blækhuset i 12-pausen. En 
af lærerne forsøgte at slukke branden med 
skumslukker, men det var ikke muligt at 
slukke branden med de midler, som stod til 
rådighed. 
 
Da brandvæsnet kom lykkedes det at få bran-
den slukket. 
 
2 af de lærere, som havde forsøgt at slukke 
branden skulle efterfølgende til observation 
for røgforgiftning – de blev dog udskrevet 
igen i løbet af eftermiddagen. 
 
Der var enkelte elever, som blev tjekket af 
redningsmandskabet, men der var ikke nogen 
elever, som var kommet til skade. 
 
Det er efterfølgende kommet frem, at bran-
den var påsat. 
 
Blækhuset er nu lukket pga. sod- og vand-
skader i forbindelse med slukningsarbejdet. 
 
Der forestår nu et større oprydningsarbejde – 
der bliver et klasselokale i en ny opstillet 
pavillon. 
 
PPR stillede med psykologer ift. rådgivning 
af elever og lærere den efterfølgende morgen. 
 
Hele håndteringen af situationen omkring 
branden er blevet løst forbilledligt af alle på 
Flauenskjold Skole. 
 
Der var forskellige opklarende spørgsmål ift. 
status på nuværende tidspunkt, samt uddy-
bende spørgsmål til håndteringen ift. elever 
og personale. 
 
3. Tema 
Skolebestyrelsen blev opdelt i 3 grupper – 
forældre/elever/personale. 
Begge grupper skulle ud fra forslagene fra 
arbejdsdagen arbejde med, hvilke beslutnin-
ger vi vil iværksætte for at skabe større syn-
lighed ift. bestyrelsens arbejde – 30 min. ar-
bejde. 
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4. Elever. 
 

 
På den efterfølgende opsamling blev det be-
sluttet at: 

- At der laves en facebookside for sko-
lebestyrelsen,  

o Efter hvert skolebestyrelsesmø-
de lægges der 3 vigtige poin-
ter ind fra mødet 

o Der lægges link ind på face-
booksiden til referatet fra sko-
lebestyrelsesmøderne 

o Præsentation af skolebestyrel-
sens medlemmer – enkeltbil-
lede og fællesbillede 

o Fortælle om skolebestyrelsens 
arbejde på facebooksiden 

o Årsberetningen lægges på face-
booksiden 

- Der deles oplysninger fra skolebesty-
relsessiden på de enkelte skolers fa-
cebooksider, så oplysninger fra skole-
bestyrelsen kommer ens og hurtigt ud 
på alle skoler 

- Sidste punkt på dagsordenen på hvert 
skolebestyrelsesmøde er, hvilke 3 
vigtige budskaber der ligger fra sko-
lebestyrelsesmødet 

- Forslag om en fysisk folder fra skole-
bestyrelsen 

- Inddrage elever i årsberetningen fra 
skolebestyrelsen – video 

- Elevrådet får fast punkt på fællessam-
linger på Hjallerup Skole, når der er 
relevant stof 

- At der deltager 2 elever fra hver skole 
i skolebestyrelsesmøderne 

- At skolebestyrelsen er synlig på for-
ældremøder i indskolingen 

 
� Christoffer opretter facebookside for 

skolebestyrelsen i distrikt Hjallerup 
 
 
4. Elever 
Klokkerholm skole 
Der har været afholdt fastelavnsfest for alle 
elever i 0.-6. klasse. 
Der afholdes floorballdag sidst i marts må-
ned. 
Der arbejdes med et fælles arrangement med 
Hjallerup Skole, hvor der ønskes at få lavet 
en aftale med foredragsholder. 
Der er stadig et stort ønske om at opdatere 



Side 4 
 

udbuddet af mad i skoleboden – det er for 
stor en opgave for elevrådet – ledelsen tager 
et møde med Menu. 
 
Hjallerup Skole 
Elevrådet arbejder på en høvdingeboldturne-
ring for eleverne i overbygningen, hvor ele-
verne kan konkurrere klassevis mod hinan-
den i en turnering over en række frikvarter. 
Der arbejdes med skolefesten den 11. april 
 

      
5. Orientering om ændring af folke-

skolereformen (bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

6. Sager 
 
Beslutning vedrørende konfirmationsfor-
beredelsen næste skoleår. 
Skal den være i stedet for den understøttende 
undervisning, eller skal den være uden for 
den almindelige undervisning? 
 
 
 
 
Beslutning vedr. skoledagens længde for 
4.-9. årgang. 
Skal vi gå 2 klokketimer for alle som æn-
dringerne giver mulighed for? 
 
Eleverne kan herefter lave noget sammen. 
 
 
 
 
Regnskab 2018 
 
 
 
 
 
 
 

  
5. Orientering om ændringer af folkesko-
lereformen 
BÆK gennemgik de ændringer, som kommer 
i folkeskolen fra skoleåret 2019/2020 og igen 
2020/2021. 
 
Ændringerne i folkeskoleloven betyder, at der 
igen vil ske justeringer af timetal i de forskel-
lige fag og skoledagens længde på alle sko-
lerne. 
 
 
6. Sager 
 
Beslutning vedr. konfirmationsforberedel-
sen næste skoleår 

- Skolebestyrelsen besluttede, at kon-
firmationsforberedelsen på 7. årgang 
ligger som en del af den understøtten-
de undervisning på distriktets skoler. 

 
 
 
Beslutning vedr. skoledagens længe 4.-9. 
årgang 
Skolebestyrelsen blev på baggrund af under-
søgelsen blandt forældrene ift. effekten af 
den reducerede skoledag enige om, at: 

- Skoledagen skal reduceres med 2 
klokketimer i 4.-9. årgang på alle sko-
lerne i distriktet (hvis det kan lade sig 
gøre ift. buskørsel). 

 
Regnskab 2018 
BÆK gennemgik regnskabet 2018 for Di-
strikt Hjallerup. 
 
De ikke forbrugte midler er overførsler til 
kendte kommende udgifter. 

- Leasing 
- Linjefagsuddannelse 
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7. Meddelelser 
 
 
           Personalesituationen. 
            
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Nyt fra LBO/SFO 
 
 
 
 
 
 
 
           Formanden. 
            
 
  

- Øvrige kendte udgifter 
 
Det samlede regnskab går derfor ca. i nul. 
 
Regnskabet blev godkendt af skolebestyrel-
sen. 
 
 
7. Meddelelser 
 
 
Personalesituationen 
Flauenskjold 
Der er mange opgaver pga. ny indskoling og 
brand på skolen. 
 
Klokkerholm 
Der har været udfordringer med at finde en 
barselsvikar på 4. årgang. 
 
Hjallerup 
Der har været flere nyansættelser i løbet af 
vinteren. Jakob Bruun startede 1/3 og Birgitte 
Kristensen starter 1/4 - de er begge fastansat i 
stillinger på 1. årgang. 
 
Der er pædagogisk dag for alle lærere og 
pædagoger i distriktet fredag d. 8/3-2019. 
 
Nyt fra LBO/SFO 
Der er influenzasæson, hvilket kan mærkes i 
de forskellige institutioner. 
Der er planlagt brandøvelser i de forskellige 
SFO’er. 
Der er stadig ikke nyt ift. LBO’ens organisa-
toriske placering. 
 
Formanden 
Mikael fortalte, at der havde været møde 
omkring LBO’ens organisatoriske placering 
tirsdag d. 5/3-2019, men der blev ikke truffet 
en konklusion. 
Mikael har deltaget i møde tirsdag d. 5/3, 
hvor der skulle arbejdes med visionen for 
Brønderslev Kommune, som er et projekt 
organiseret af KL. Mødet tog udgangspunkt i 
børne- skoleområdet, hvorefter de øvrige 
fagområder også skal komme med deres bi-
drag – dette skal udmøntes i en fælles vision 
for Brønderslev Kommune. 
Mikael orienterede om ansvarsfordelingen 
ift. ulykker på skolernes område, som op-
følgning på dødsulykken på Gug Skole. 



Side 6 
 

MED-udvalget har indstillet til at der udar-
bejdes retningslinjer for maskiners arbejde på 
skolens område, så vi kan tage forholdsregler 
ved arbejde med maskiner på skolernes om-
råde. 

6.   Eventuelt. 
           

BÆK sender beskeder vedr. renovering af 
toiletter på Hjallerup Skole til Flemming 
Wittenberg, der tager kontakt til Lone Lex og 
resten af Børne- skoleudvalget. 
 
Der er kommet materiale ”Kend dit land” til 
4. årgang. Der kan imidlertid ligge en større 
udgift ifm. deltagelse. 
Det blev foreslået, at materialet sendes til 4. 
klasserne. 

3 nedslag til facebook - Konfirmationsforberedelsen skal lig-
ge som en del af den understøttende 
undervisning 

- Lyttet til forældrene ift. den reducere-
de skoledag, som skolebestyrelsen har 
besluttet at fastholde – indenfor den 
nye lovgivning på området 

- Politikerne har lyttet til skolebestyrel-
sens høringssvar ift. klassetildeling i 
indskolingen 

        
       Næste skolebestyrelsesmøde  
       torsdag den 4. april i  
       Klokkerholm. 

 
 

 

Udgivelsesdato:     7/3-2019 Referent: MR 
 


